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Folketingets Lovsekretariat
Folketinget
Christiansborg
1240 København K

Hermed fremsendes svar på spørgsmål S 3310 stillet af Esben Lunde Larsen (V) 
den d. 18. maj 2012.

Med venlig hilsen

Morten Østergaard

Folketinget 2011-12
S 3310 , endeligt svar på
Offentligt
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Ministeren for forskning, innovation og videregående uddannelsers besva-
relse af spørgsmål S 3310 stillet af Esben Lunde Larsen (V) den d. 18. maj 
2012

Spørgsmål S 3310
Hvad er ministerens holdning til, at mindre undervisning og mere administration 
er resultatet af fusionsbølgen på de mellemlange uddannelser, jf. Politikens arti-
kel den 17. maj 2012 med titlen »Uddannelser kvæles i administration«?

Svar
Det er vigtigt med en professionel – og effektiv – ledelse og administration på 
professionshøjskolerne. Både professionshøjskolerne og de institutioner, som 
professionshøjskolerne blev dannet på baggrund af, har dog generelt haft for høje 
udgifter til administration. 

Professionshøjskolerne har været igennem en krævende fusionsproces og er nu 
klar til at høste gevinsterne. Der er igangsat effektiviseringsprocesser af både in-
stitutionernes generelle administration og studieadministrationen. Jeg forventer, 
at disse tiltag vil afspejle sig i institutionernes regnskaber de kommende år.

Samtidig har jeg en forventning om bedre kvalitet i undervisningen, hvilket 
blandt vil komme i udtryk i de fremadrettede udviklingskontrakter. Jeg kan i den 
forbindelse oplyse, at jeg den 4. juni 2012 har et møde med Professionshøjsko-
lernes Rektorkollegium, hvor kollegiet vil præsentere deres oplæg til et værktøj,
der kan skabe større gennemsigtighed om uddannelsesaktiviteterne på professi-
onsbacheloruddannelserne.

Jeg vil naturligvis følge både udviklingen i udgifter til administration og udvik-
lingen i kvaliteten nøje fremadrettet.


